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Møtedato: 05.10.2021 
Møtestad: Heradshuset, Dale 
Møtetid: 12:00 - 15:10 
 

Møtedeltakarar: 
  

Medlemmer Parti Rolle 

Hege Eide Vik SP Ordførar 

Kjartan Haugsnes SV Varaordførar 

Erlend Hesjedal-Johannessen H Medlem 

Amalie Johnsen Lunde H Medlem 

Boris Groth FRP Medlem 

Thor Andersen AP Medlem 

Heidi Rongved AP Medlem 

  
 
Andre møtande: 
Kommunedirektør Atle Fasteland 
Politisk sekretær Lin Tove Thomassen 

 

 
 
 

Saksliste 
 
SAKSNR TITTEL 

 
78/2021 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 

79/2021 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 

80/2021 REFERATSAKER OG MELDINGAR 

81/2021 VURDERING AV DALEKJELLAREN SOM LOKALE FOR UNGDOMSKLUBB 

82/2021 KARTLEGGING AV OPNINGSTID I BARNEHAGANE 

83/2021 BYGGESAK GBNR 61/7 YKSENDALEN - SØKNAD OM LØYVE TIL TILTAK - OPPFØRING AV 
FRITIDSBUSTAD 

84/2021 FRAMLEGG TIL KOMMUNALE RETNINGSLINER FOR HANDSAMING AV SAKER OM 
MOTORFERDSLE I UTMARK I VAKSDAL KOMMUNE 

85/2021 DALSEIDVEGEN - PUNKTUTBETRING 

 
 
 



    Vaksdal kommune 
 

  



    Vaksdal kommune 
 

78/2021: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 
Oversendingsforslag frå SV, ført inn i møteportalen av Kjartan Haugsnes, SV: 

 
Formannskapet ber om at det vert mogleg for partigruppene å sende spørsmål ein ønskjer svar på til 
budsjett for 2022 i forkant av budsjettseminaret. 
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Behandling: 
Kjartan Haugsnes la fram følgjande oversendingsforslag: 
 
Formannskapet ber om at det vert mogleg for partigruppene å sende spørsmål ein ønskjer svar på til 
budsjett for 2022 i forkant av budsjettseminaret. 
 
Innkalling og saksliste vart samrøystes godkjend 
 
Kjartan Haugsnes sitt oversendingsforslag vart samrøystes vedteken. 
 
FPØ - sak 78/2021 Vedtak/Tilråding: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Oversendingsforslag: 
Formannskapet ber om at det vert mogleg for partigruppene å sende spørsmål ein ønskjer svar på til 
budsjett for 2022 i forkant av budsjettseminaret. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
79/2021: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Protokollen vert godkjent slik han ligg føre. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  05.10.2021 
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Behandling: 
 
 
FPØ - sak 79/2021 Vedtak/Tilråding: 
 
Protokollen vert godkjent slik han ligg føre.  

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
80/2021: REFERATSAKER OG MELDINGAR 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Referatsakene vert tekne til orientering. 
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Behandling: 
Referat og meldingssaker vart samrøystes teke til orientering. 
 
FPØ - sak 80/2021 Vedtak/Tilråding: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
81/2021: VURDERING AV DALEKJELLAREN SOM LOKALE FOR UNGDOMSKLUBB 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunedirektøren legg til rette for at Dale ungdomsklubb kan disponera areal på Dale skule som 
fast klubblokale. Kommunedirektøren bidreg vidare med å få revitalisert aktivitet i Dale 
ungdomsklubb i samarbeid med ungdommane og foreldra. 
 
Tilleggsforslag frå SV, ført inn i møteportalen av Kjartan Haugsnes, SV: 

Viser til vedtak i kommunestyret sak 96/20 "Ungdomsklubb Dale" 50 000 kroner, Møteplass for unge 
2021 og at midlane vert sett til rådighet for ungdomsklubb/møteplass for unge. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  05.10.2021 
 
Behandling: 
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Formannskapet gjennomførte synfaring på Dale skule. Miljøarbeidar Trond Olav Magnussen 
orienterte om om areal som er foreslått som ungdomsklubb. 
 
Formannskapet drøfta saka. 
 
Kjartan Haugsnes, SV la fram følgjande tilleggsforslag: 
 
Viser til vedtak i kommunestyret sak 96/20 "Ungdomsklubb Dale" 50 000 kroner, Møteplass for unge 
2021 og at midlane vert sett til rådighet for ungdomsklubb/møteplass for unge. 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Kjartan Haugsnes, SV sitt tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 81/2021 Vedtak/Tilråding: 
 
Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 
Kommunedirektøren legg til rette for at Dale ungdomsklubb kan disponera areal på Dale skule som 
fast klubblokale. Kommunedirektøren bidreg vidare med å få revitalisert aktivitet i Dale 
ungdomsklubb i samarbeid med ungdommane og foreldra. 
Viser til vedtak i kommunestyret sak 96/20 "Ungdomsklubb Dale" 50 000 kroner, Møteplass for unge 
2021 og at midlane vert sett til rådighet for ungdomsklubb/møteplass for unge. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
82/2021: KARTLEGGING AV OPNINGSTID I BARNEHAGANE 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret tek saka til orientering. 
 
Forslag frå SP, SV og H, ført inn i møteportalen av Amalie Johnsen Lunde: 

FPØ ber om at administrasjonen legg fram eventuelle kostnader og praktiske konsekvensar for 
følgjande modellar for auka opningstid i barnehagane på Dale, Stanghelle og Vaksdal: 
 
Modell 1: Opp til ein ½ time tidlegare om morgonen 
Modell 2: Opning opp til ½ time lenger om ettermiddagen 
Modell 3: Opning opp til ½ time tidligare om morgon og opp til ½ time lenger om ettermiddagen. 
 
Kostnader og konsekvensar skal leggjast fram for kvar enkelt barnehage, på FPØ sitt budsjettseminar 
i november 2021. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  05.10.2021 
 
Behandling: 
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Formannskapet drøfta saka. 
 
På vegner av Sp, SV og H la Amalie Johnsen Lunde, H fram følgjande tilleggsforslag: 
FPØ ber om at administrasjonen legg fram eventuelle kostnader og praktiske konsekvensar for 
følgjande modellar for auka opningstid i barnehagane på Dale, Stanghelle og Vaksdal: 
 
Modell 1: Opp til ein ½ time tidlegare om morgonen 
Modell 2: Opning opp til ½ time lenger om ettermiddagen 
Modell 3: Opning opp til ½ time tidligare om morgon og opp til ½ time lenger om ettermiddagen. 
 
Kostnader og konsekvensar skal leggjast fram for kvar enkelt barnehage, på FPØ sitt budsjettseminar 
i november 2021. 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Tilleggsforslaget frå Sp,SV og H vart samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 82/2021 Vedtak/Tilråding: 
 
Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 
Kommunestyret tek saka til orientering. 
 
Tilleggsforslag vedteken av FPØ:  
FPØ ber om at administrasjonen legg fram eventuelle kostnader og praktiske konsekvensar for 
følgjande modellar for auka opningstid i barnehagane på Dale, Stanghelle og Vaksdal: 
 
Modell 1: Opp til ein ½ time tidlegare om morgonen 
Modell 2: Opning opp til ½ time lenger om ettermiddagen 
Modell 3: Opning opp til ½ time tidligare om morgon og opp til ½ time lenger om ettermiddagen. 
 
Kostnader og konsekvensar skal leggjast fram for kvar enkelt barnehage, på FPØ sitt budsjettseminar 
i november 2021. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
83/2021: BYGGESAK GBNR 61/7 YKSENDALEN - SØKNAD OM LØYVE TIL TILTAK - OPPFØRING AV 
FRITIDSBUSTAD 
 
Grunngjeving for vedtaket går fram av saksutgreiinga. 

Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova (pbl) § 19-2 jf. §§ 11-6 og 11-7 og naturmangfaldslova §§ 
8-12. 

Med heimel i plan- og bygningslova §§20-1, 20-2, 20-3 vert det gjeve løyve til tiltak for oppføring av 
fritidsbustad på Gnr. 61 Bnr. 7 på følgjande vilkår: 

1. Tiltaket skal plasserast som vist i situasjonsplan vedlagd søknad med heimel i pbl § 29-4, jf. 
forskrift om byggesak § 6-3. 
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2. Faktisk plassering av tiltaket må vere målt inn, og koordinatar send kommunen ved søknad 
om ferdigattest. 

3. Det skal nyttast fargar og materialar som mest mogleg går i eitt med landskapet rundt, 
endringar på tomta og landskapet rundt skal minimaliserast, og transport skal føregå på 
skånnsomt vis med heimel i pbl § 29-2. 

Vaksdal kommune gjer merksom på at naudsynt løyve etter anna lovverk (t.d. motorferdsel i utmark) 
er søknadspliktig. 

Saka vert sendt Statsforvaltaren i Vestland og Vestland fylkeskommune (VLFK) for klagevurdering. 
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Behandling: 
Kommunedirektøren orienterte om tidlegare vedtak for tomten. 
 
Formannskapet drøfta saka. 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart vedteke med 6 stemmer (SP,H,Ap,Frp), mot 1 
stemmer(SV). 
 
FPØ - sak 83/2021 Vedtak/Tilråding: 
 
Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 

Grunngjeving for vedtaket går fram av saksutgreiinga. 

Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova (pbl) § 19-2 jf. §§ 11-6 og 11-7 og naturmangfaldslova §§ 
8-12. 

Med heimel i plan- og bygningslova §§20-1, 20-2, 20-3 vert det gjeve løyve til tiltak for oppføring av 
fritidsbustad på Gnr. 61 Bnr. 7 på følgjande vilkår: 

1. Tiltaket skal plasserast som vist i situasjonsplan vedlagd søknad med heimel i pbl § 29-4, jf. 
forskrift om byggesak § 6-3. 

2. Faktisk plassering av tiltaket må vere målt inn, og koordinatar send kommunen ved søknad 
om ferdigattest. 

3. Det skal nyttast fargar og materialar som mest mogleg går i eitt med landskapet rundt, 
endringar på tomta og landskapet rundt skal minimaliserast, og transport skal føregå på 
skånnsomt vis med heimel i pbl § 29-2. 

Vaksdal kommune gjer merksom på at naudsynt løyve etter anna lovverk (t.d. motorferdsel i utmark) 
er søknadspliktig. 

Saka vert sendt Statsforvaltaren i Vestland og Vestland fylkeskommune (VLFK) for klagevurdering. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
84/2021: FRAMLEGG TIL KOMMUNALE RETNINGSLINER FOR HANDSAMING AV SAKER OM 
MOTORFERDSLE I UTMARK I VAKSDAL KOMMUNE 
 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret t i Vaksdal kommune vedtek framlegg til kommunale retningsliner for motorferdsle i 
utmark slik som dei ligg føre frå kommunedirektøren.   
 
Retningslinene skal liggje til grunn for kommunen si handsaming av motorferdslesaker.  
 
Tilleggsforslag frå SV, Sp og Høgre, ført inn i møteportalen av Kjartan Haugsnes, SV: 

Det skal leggjast til grunn ei streng praktisering av retningslinene og dispensasjon frå desse skal berre 
gjevast i heilt særskilte høve. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  05.10.2021 
 
Behandling: 
På vegner av SV,Sp og H, la Kjartan Haugsnes, SV fram følgjande tilleggsforslag: 
 
Det skal leggjast til grunn ei streng praktisering av retningslinene og dispensasjon frå desse skal berre 
gjevast i heilt særskilte høve. 
 
Formannskapet drøfta saka. 
 
Kommunedirektøren svarte på spørsmål. 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
SV,Sp og H sitt tilleggsforslag vart vedteke med 4 stemmer (Sp, Sv,H) mot 3  stemmer (Frp, Ap). 
 
FPØ - sak 84/2021 Vedtak/Tilråding: 
 

Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 
Kommunestyret i Vaksdal kommune vedtek framlegg til kommunale retningsliner for motorferdsle i 
utmark slik som dei ligg føre frå kommunedirektøren.   
 
Retningslinene skal liggje til grunn for kommunen si handsaming av motorferdslesaker.  
Det skal leggjast til grunn ei streng praktisering av retningslinene og dispensasjon frå desse skal berre 
gjevast i heilt særskilte høve. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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85/2021: DALSEIDVEGEN - PUNKTUTBETRING 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtek utbetring av følgande punkt på Dalseidvegen: 
 
Utbetre punktet som i dag er stengt, og utgreia i notat frå Sweco, kostnad 2.8 MNOK, samt eit anna 
punkt 100 m lenger nord på Dalseidvegen, med same tekniske tilstand/utgliding av vegbane / mur, 
kostnad 2.2 MNOK. Heile Dalseidvegen kan då opnast for biltrafikk. Samla kostnad for begge tiltaka 
er kr 5 MNOK inkl mva. Arbeidet kan takast over rammeavtale med entreprenør. 
 
Finansiering av tiltaket vert gjort som budsjettjustering i Tertial 1, 2021. 
 
Alternativ forslag frå SV,Sp og H, ført inn i møteportalen av Erlend Hesjedal-Johannessen: 

Formannskapet ber om at administrasjonen startar arbeidet med å nedklassifisera Dalseidvegen frå 
og med dagens vegsperring til og med enden av bakken ned mot Dalseid, til gang- og sykkelveg. Det 
skal vera moglegheit for køyring til landbrukseigedom frå Dalseid-sida. 
 
Det vert sett av opp til 2,8 millionar kroner til naudsynt utbetring 

 
Alternativ forslag frå Ap, ført inn i møteportalen av Thor Andersen 

Kommunestyret ber administrasjonen sette strekning med utglidning som i dag er stengt ved 2 
punkter i Dalseiddalen jf notat Sweco ut på anbud med målsetting om utbedring til kjørbar vei klasse 
T 10. 
Parallelt går det ut anbud med målsetting for utbedring til sykkel og gangvei i eget anbud. 
Kommunestyret tar endelig beslutning etter totalkost er belyst. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  05.10.2021 
 
Behandling: 
Formannskapet gjennomførte synfaring på Dalseidvegen. Avdelingsleiar for kommunalteknisk drift 
Torstein Mehus orienterte om skadane på vegen. 
 
Thor Andersen, Ap la fram følgjande alternative forslag: 
 
Kommunestyret ber administrasjonen sette strekning med utglidning som i dag er stengt ved 2 
punkter i Dalseiddalen jf notat Sweco ut på anbud med målsetting om utbedring til kjørbar vei klasse 
T 10. 
Parallelt går det ut anbud med målsetting for utbedring til sykkel og gangvei i eget anbud. 
Kommunestyret tar endelig beslutning etter totalkost er belyst. 
 
 
På vegner av Sp,SV og H la Erlend Hesjedal-Johannessen fram følgjande alternative forslag: 
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Formannskapet ber om at administrasjonen startar arbeidet med å nedklassifisera Dalseidvegen frå 
og med dagens vegsperring til og med enden av bakken ned mot Dalseid, til gang- og sykkelveg. Det 
skal vera moglegheit for køyring til landbrukseigedom frå Dalseid-sida. 
 
Det vert sett av opp til 2,8 millionar kroner til naudsynt utbetring 
 
Formannskapet drøfta saka. 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot fellesforslaget frå Sp,SV og H. 
 
Fellesforslaget  vart vedteke med 5 stemmer (Sp,SV,H, Frp) mot 2 stemmer (Ap). 
 
Fellesforslaget vart deretter sett opp mot Arbeidarpartiet sitt forslag til vedtak. 
Arbeidarpartiet sitt forslag fekk 2 stemmer (Ap) og fell. Fellesforslaget fekk 5 stemmer (Sp,SV,H,Frp) 
og vart vedteken. 
 
FPØ - sak 85/2021 Vedtak/Tilråding: 
 
Formannskapet si innstilling til kommunestyret: 

Formannskapet ber om at administrasjonen startar arbeidet med å nedklassifisera Dalseidvegen frå 
og med dagens vegsperring til og med enden av bakken ned mot Dalseid, til gang- og sykkelveg. Det 
skal vera moglegheit for køyring til landbrukseigedom frå Dalseid-sida. 
 
Det vert sett av opp til 2,8 millionar kroner til naudsynt utbetring 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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SYNFARING (KL. 12.00-13.10) 
Formannskapet var først på synfaring på Dalseidvegen med orientering frå avdelingsleiar Torstein 
Mehus i samband med sak 85/2021.  Deretter var det synfaring i samband med sak 81/2021, for å sjå 
på foreslått lokale til ungdomsklubben ved Dale skule. Miljøarbeidar Trond Olav Magnussen 
orienterte. 
 
ORIENTERINGAR 
Fast orientering frå ordførar og rådmann gjekk ut, då det var kort intervall mellom førre orientering i 
kommunestyremøtet 28.09 og dagens møte. 
 
SPØRSMÅL 
Heidi Rongved, Ap ønska at kommunestyret i neste møte fekk presentert teikningar og planar for 
skule som er under oppføring på Vaksdal. 
Ordførar svarte.   
 
Thor Andersen, Ap - Bekymringsmelding i samband med arrangement og skjenkeløyve ved Slice, 
Stanghelle og oppfølging av verksemd frå kommunedirektøren. 
Kommunedirektøren svarte 
 
Erlend Hesjedal Johannesen, H stilte spørsmål knytt til bilvrak som er hensatt, samt ba om status for 
trafikksikringstiltak Dale, med fartshumpar og skilting. 
 
Kommunedirektøren svarte. 
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